
2020 Yılı Eylül Ayı Servis Faaliyetleri 1 

2020  YILI EYLÜL AYI FAALİYET RAPORU 
 

PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 

Odamızca Yürütülen Projeler 
 
Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri  

 
26. Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri için gelen başvuruların saha ziyaretleri gerçekleştirilerek, 07 
Eylül 2020 tarihinde saha ziyaretlerinin son değerlendirme toplantısı yapılmıştır. 28 Eylül 2020 
tarihinde ödül alacakların tespiti için Jüri Toplantısı gerçekleştirilmiştir. 
 
30 Eylül 2020 tarihinde Kocaeli Valisi Seddar Yavuz’un katılımı ile Kocaeli Uluslar arası Kongre 
Merkezi’nde 26. Şahabettin Bilgisu Çevre Ödül Töreni  gerçekleştirilmiştir. Pandemi koşullarında,  
5 ayrı kategoride paylaşılan Çevre Ödülleri’nde Büyük Ölçekli İşletme Kategorisi Çevre Ödülünü 
“Toyota Otomotiv Sanayi Türkiye A.Ş.” alırken, Gıda Sektörü Çevre Ödülünü “Aromsa Besin 
Aroma Ve Katkı Maddeleri A.Ş.”, Kimya Sektörü Çevre Ödülünü “Türk Henkel Kimya San. Ve Tic. 
A.Ş.”, Karma Sektör Çevre Ödülünü “Sıemens Sanayi Ve Ticaret A.Ş.” ve KOBİ Teşvik Ödülünü 
“Boehlerıt Sert Metal Ve Takım Sanayi Ve Tic. A.Ş.” almıştır.  
 
Metal Sektörü Makina - İmalat - Montaj Alanında İşgücü Geliştirme ve Koordinasyon Projesi 
 
‘’Metal Sektörü Makina - İmalat - Montaj Alanında İşgücü Geliştirme ve Koordinasyon Projesi’’ 
kapsamında hazırlık çalışmaları yürütülen Nihai Raporun; idari, teknik, mali, ihale ve raporlama 
bölümleri hazırlanarak, Doğu Marmara Kalkınma Ajansı’na sunulmuştur.  

 
3. Proses Emniyeti Sempozyumu 
 
8 Eylül 2020 tarihinde 3. Proses Emniyeti 
Sempozyumu Yürütme Kurulu Toplantısı 
videokonferans yöntemiyle yapılmıştır. 
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PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 

Oda Görüşleri  
 

 03 Eylül 2020 tarihinde “Sanayici tanımının farklı olmasından dolayı, bazı üretim 
faaliyetlerine Sanayi Sicil Belgesi alınamaması, Yerli Malı Belgesi, kamu alacaklarının 
ödenmesi, firmaların vergilerini üretim yaptıkları ilde ödemeleri, pandemi döneminde AB 
ülkelerinin vize kısıtlaması nedeniyle iş yapan firmaların mağduriyeti, kıdem tazminatı ve 
pandemi kaynaklı hastalıkların iş kazası olarak değerlendirilmemesi” konularındaki Oda 
görüşümüz TOBB Sanayi Şurası’na iletilmiştir.  
 

 16 Eylül 2020 tarihinde “Mücbir sebep, kamu alacaklarının ödenmesi, ötelenmiş olan 
kamu borçlarını ödemek için KGF teminatlı Kamu Bankalarından finansman, pandemi 
kaynaklı hastalıkların iş kazası olarak değerlendirilmemesi, Brüksel Temsilciliğinin tekrar 
açılması, Sanayici Tanımının Farklı Olmasından Dolayı, Bazı Üretim Faaliyetlerine Sanayi 
Sicil Belgesi Alınamaması, İthalata Bağımlı Olan Sektörlerde Yerli Malı Belgesi’nin 
Alınamaması, Firmaların Vergilerini Üretim Yaptıkları İlde Ödemeleri, Kalkınma 
Ajanslarında Ticaret ve Sanayi Odaları’nın Ayrı Olduğu İllerde Sürekli Temsiliyeti” 
konularındaki Oda görüşlerimiz Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı Sn. Fatih Kacır’a 
iletilmiştir. 
 

 28 Eylül 2020 tarihinde “Mücbir sebep, kamu alacaklarının ödenmesi, ötelenmiş olan 
kamu borçlarını ödemek için KGF teminatlı Kamu Bankalarından finansman, pandemi 
kaynaklı hastalıkların iş kazası olarak değerlendirilmemesi, karantina süreci, işyerlerinde 
yapılan PCR taramalarına devlet desteğinin devam etmesi” konularındaki Oda görüşümüz 
TOBB Marmara Bölge Toplantısı’nda dile getirilmiştir.  

 

Odamızca Hazırlanan Raporlar 
 

 Ekonomi ve gündeme ilişkin konu özetleri hazırlanarak Başkanlığa bilgi verilmiştir.  
 

 Sanayi kuruluşlarının mecvut durumunu belirleme anket sonuçları raporlanmıştır. 
 

 29 Eylül’de Hazine ve Maliye Bakanlığı tarafından açıklanan Yeni Ekonomi Programı (2021-
2023) (YEP) hakkında bilgilendirme raporu hazırlanmıştır.  

 

Yönetim Sistemleri ve Akreditasyon  
 

 COVID-19 Güvenli Hizmet Belgesi için doküman ve altyapı hazırlıkları yapılmıştır.  
 

 22 Eylül 2020 tarihinde COVID-19 Güvenli Hizmet Belgesi kapsamında TSE tarafından 
denetim geçirilmiş olup, belge almaya hak kazanılmıştır.  
 

 15-16 Ekim 2020 tarihlerinde TOBB Akreditasyon sistemi kapsamında gerçekleştirilecek 
olan Geliştirme Ziyareti için hazırlıklara başlanmıştır. 3 yıllık kanıtlar ve dokümanlar 
hazırlanmaya başlanmıştır. 
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İŞTİRAK EDİLEN KURULLAR VE TOPLANTILAR 

 
Pandemi nedeniyle Yönetim Kurulu Başkanı ve Odamız personelinin katılmış olduğu toplantıların 
çoğunluğu video konferans ile yapılmıştır. 
 

Eylül ayında Yönetim Kurulu Başkanı’nın katılmış olduğu toplantılar;  
 

 1 Eylül 2020; TOBB Yönetim Kurulu Toplantısı. 
 

 3 Eylül 2020; MARTEK Yönetim Kurulu toplantısı. 
 

 3 Eylül 2020; TOBB Sanayi Odaları Konsey Toplantısına Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu ,Konsey üyeleri H.Tahsin Tuğrul, Mehmet Eskiyapan, Ahmet Bayraktar katıldı.  

 

 5 Eyül 2020;  T.C. Sanayi Ve Teknoloji Bakanı Sayın Mustafa Varank Katılımı İle Bilişim 
Vadisi Girişim Sermayesi Yatırım Fonu İmza Töreni. 

 

 5 Eylül 2020; TÜBİTAK Elektrikli Araç Yarışları Ödül Töreni (Körfez Yarış Pisti) 
 

 8 Eylül 2020; Türkiye-AB Karma  İstişare Komitesi Toplantısı. 
 

 8 Eylül 2020; İKV Yönetim Kurulu toplantısı. 
 

 9 Eylül 2020; KOSBAŞ Yönetim Kurulu toplantısı. 
 

 10 Eylül 2020; TOBB Yönetim Kurulu Toplantısı. 
 

 10 Eylül 2020; Ekonomi Ve Doğu Akdeniz Konulu Toplantı. 
 

 11 Eylül 2020; Bilişim Vadisi Yönetim Kurulu toplantısı. 
 

 17 Eylül 2020; İtalyan Sanayi Ve Ticaret Odası Yönetim Kurulu toplantısı. 
 

 22 Eylül 2020;Türkiye-Kore İş Ve Yatırım Forumu.  
 

 28 Eylül 2020; Çevre Ödül Töreni Jüri Toplantısı. 
 

 28 Eylül 2020; TOBB Marmara Bölge Toplantısı. 
 

 30 Eylül 2020; AB Delegasyon Başkanı Türkiye Büyükelçisi ile Beach Clean Up Etkiliği 
(Karamürsel) 

 

 30 Eylül 2020, Şahabettin Bilgisu Çevre Ödül Töreni 
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İŞTİRAK EDİLEN KURULLAR VE TOPLANTILAR 

 

Eylül ayında Oda Persolenin katılmış olduğu toplantılar;  
 

 14 Eylül 2020 tarihinde TOBB tarafından gerçekleştirilen EXIMBANK konulu 
videokonferans toplantısına Odamız Genel Sekreteri ve İş Geliştirme Sorumlusu katıldı. 

 AB Bilgi Merkezi tarafından düzenlenen Beach Cleanup etkinliğine Odamız Genel Sekreteri 
ve çalışanların bir kısmı katıldı. 

 10 Eylül 2020 tarihinde Ankara’da gerçekleştirilen TÜRKAK Yönetim Kurulu toplantısına 
Odamız Genel Sekreteri katıldı. 
 

 

ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 

Meclis Toplantısı  
 
Kocaeli Sanayi Odası Eylül ayı meclis toplantısı T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı  
Mehmet Fatih Kacır’ın katılımı ile online gerkçekleşti…. 
 
 
Kocaeli Sanayi Odası  Meclis toplantısı 
KSO Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul 
Başkanlığında  Zoom çevrimiçi toplantı 
yazılımı ile gerçekleşti. Toplantıya konuk 
konuşmacı olarak T.C. Sanayi ve Teknoloji 
Bakan Yardımcısı  Mehmet Fatih Kacır 
katılarak,  yapılan çalışmalar, projeler ve  
bakanlıkça sağladıkları destekler hakkında 
sanayicilere bilgi aktardı. 
 
Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu Bakan Yardımcısı Mehmet Fatih Kacır ve üyelerimize 
yönelik yaptığı konuşmasında; İlimiz ve ülkemizin ekonomik verileri (ihracat, ithalat,dış ticaret 
açığı rakamları, cari açık, Kocaeli Gümrüklerinden alınan ihracat,ithalat rakamları, reel efektif 
döviz kuru, enflasyon verileri, 2020 II.çeyrek GSYH rakamları, G20 Ülkeleri büyüme oranları, 
imalat sanayi rakamları, sanayi üretimi rakamları, işsizlik oranları, bütçe rakamları) 
 
İlimiz verileri ve sorunları (ilimizin yüzölçümü, ekonomi ve imalat sanayisine  sağladığı katkı, 
konumu, limanları, OSB’leri, ilimizdeki bilimsel ve araştırma merkezleri, üniversiteler, ArGe 
merkezleri, “ArGe merkezi başvurularında yaşanan sorunlar”, UFUK 2020 programında  
beklenilen katkının alınamaması, Covid-19 testleri,karantina süreleri, pandemi kaynaklı 
hastalıkların iş kazası olarak değerlendirilmemesi, kamudan kesinleşen alacakların ödenmesi, 
TOBB ve Sanayi Sicili’ndeki sanayici tanımındaki farklılıklar nedeniyle karşılaşılan sorunlar, yerli 
malı tebliğinde karşılaşılan sıkıntılar, üretimden kaynaklanan vergilerin ilimizde ödenmesi, 
Kalkınma Ajansı Yönetim Kurulu’nda yaşanan temsil sorunları) Odamız verileri ile Sektörel 
Performans Değerlendirme Ödül Organizasyonu, Şahabettin Bilgisu Çevre Ödül Töreni, KSO Oda 
Orkestrası Konseri ile ay içinde yapılan toplantı,ziyaretler hakkında bilgi verdi.  
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 

Meclis Toplantısı  
 
Sanayi Ve Teknoloji Bakan 
Yardımcısı Mehmet Fatih Kacır 
konuşmasına Kocaeli’nin ayrıcalıklı 
bir olduğunu belirterek başladı.  
 
Konuşmasında; Türkiye’nin ortalama 
yıllık büyüme hızı, teknoloji 
ekosistemi, teknoparklar, ArGe 
tasarım merkezleri, üniversiteler, 
OSB’ler, milli teknoloji hamlesi, 
savuma sanayi, imalat sanayimizin 
ihracat düzeyi, elektrikli araçlar, 
insansız sistemler, yapay zeka 
teknolojisi, Türkiye’nin Otomobili projesi,  Covid-19 nedeniyle yoğun bakım solunum cihazları 
konusunda ülkemizin yaptığı çalışmalar ve projeler, teknoloji odaklı sanayi hamlesi programı 
hakkında bilgi vererek, 300 ürün grubunda binin üzerinde ürün tespit ettiklerini, tüm bu ürünlerin 
yerli ve milli olarak geliştirilmesi için sanayiciyi destekleyeceklerini,  
 
Teknofest Havacılık, Uzay ve Teknoloji Festivali ile özellikle yükselen teknoloji alanlarında genç 
insan kaynağını geliştirmeye ve onların sanayi ve teknoloji ekosistemine büyük bir hızla 
katılmalarına vesile olduklarını,  
 
Bu yıl Teknofest Havacılık Uzay ve Teknoloji Festivalinde yüz bine yakın gencin yirmiden fazla 
alanda, İnsansız hava araçları, insansız su altı sistemleri, otonom araçlar, robo taksiler, tarım 
teknolojileri, eğitim teknolojileri,çevre ve enerji teknolojileri, roket sistemleri, roket yarışmalar 
konusunda süreçlere dahil olduğunu, 
 
Türkiye‘nin dört bir yerinde kurulun dene-yap proje atölyeleri ve  lider araştırmacı kaynağının 
Türkiye’ye ye çekilerek beyin göçünün tersine çevirebilmesi  adına uluslar arası lider 
araştırmacılar programını TÜBİTAK ile hayata geçirdiklerini,  
 
İlk milli haberleşme uydusu TÜRKSAT-6A‘yı 2021 yılı itibari ile tamamlamış olacaklarını, ilk milli 
uydumuz İMECE ve TÜRKSAT-6A’nın  eş zamanlı olarak geliştirme süreci tamamlanan proje 
olacağını ve  bu projelerde TÜBİTAK Uzay Araştırmaları Enstitüsü TAİ, ASELSAN gibi firmalar iş 
birliği çalışmalarını sürdürdüklerini, 
 
Türkiye Uzay Ajansı’nın  önümüzdeki dönemde uzay teknolojileri alanında faaliyetlere ve  
projelere  yön vereceğini  ve 10 yıllık milli uzay programını hazırladıklarını, 
 
5G baz istasyonlarına yönelik araştırma geliştirme projesini halihazırda sürdürdüklerini , 
 
Bilişim Vadisi girişim sermayesi yatırım fonu hakında bilgi verdi.  
 
Ar-Ge merkezi başvurularında red oranlarının biraz yükseldiğini,  bunun bütçe kısıtlaması ile ilgili 
olmadığını,  ArGe’ de nitelik arayışının  biraz daha  arttırılması ve bu konuda disiplinin biraz daha 



2020 Yılı Eylül Ayı Servis Faaliyetleri 6 

sıkılaştırılması ile ilgili olduğunu belirterek, reddedilen firmaların daha nitelikli başvurular yaparak 
yeniden başvurabileceklerini, adil olmayan bir yaklaşım olması halinde konuyu memnuniyetle 
gözden geçirebileceklerini, 
 
UFUK 2020’ de büyük bir tecrübe elde edildiğini, UFUK 2020 projelerinden faydalanmada eksik 
kalındığını, özellikle geçtiğimiz yıl Avrupa Birliği ile yapılan mutabakat çerçevesinde çok önemli bir 
adım atıldığını ve bu yıl kaynağın çok önemli bir kısmının Türkiye’ ye dönmesini sağladıklarını,  
 
Covid tarama testleri, sanayi sicilinde yaşanan sorunlar, Yerli malı konusu, Kalkınma Ajanslarında 
Ticaret Odası temsili konularına değinerek, sunumun ardından meclis üyelerinin sorularını 
yanıtladı.  
 
 

ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 

Meslek Komitesi Toplantıları 
 
1.Meslek Komitesi (Madencilik ve Taş Ocakları Sanayi Grubu)  
 

Toplantıda Sayın Mehmet Güçtekin söz alarak,  
 

 Üçer Zımpara Taşı Sanayı Ticaret Limited Şirketi olarak 27 Nisan 2020 tarihinde Çin 
lokasyonlu Luoyang Firmasından ham maddede ithalatında  bulunduklarını, Ancak geminin 
Türkiye’ye varışına 20 gün kalmışken 19 Mayıs 2020 Karar Sayısı: 2565 ile ek gümrük 
vergisi haberlerinin kendilerine ulaştığını, normalde Çin’den ithalatını yaptıkları ürünlere 
(cam elyaf -fiberglass altlık) ek vergi direkt gözükmese de gümrüklerde laboratuara  giren 
bu ürünleri gümrüğün plastik altlık  kabul edip, ek vergi kotasına sokacağını sektör 
temsilcilerinden öğrenmiş olduklarını, bunun gümrüklerde yapılan genel bir hatalı 
uygulama olduğunu, 

 Birçok firmanın sorun yaşamamak, işleri devam ettirmek adına itirazda bulunmadığını, 
aslında %10 İlave Gümrük Vergisi+%6,5 Gümrük Vergisi + Bu vergiler üzerinden %18 KDV 
ödeyecekken, gümrüğün yanlış uygulaması sonucunda 70193900 GTİP kodlu ürünü (Cam 
Elyaf Altlık) 39269097 GTİP kodlu ürün olan plastik altlık ile karıştırıp, İlave gümrük 
vergisini %10 dan %40’a çıkardığını, 

 Tüm bu sürecin sonunda normalde gümrük vergileri+antrepo+ardiye+navlun+iç 
nakliye+KDV totalde tutması gereken tutar 42.000 TL iken, haber verilmeden ve malları 
satın  almışken yapılan bu ek vergi artırım işlemi sonucunda gümrük 
vergileri+kimyahane+yolluk+gümrüklü taşıma+antrepo+ardiye+navlun+iç nakliye+KDV 
ödenecek total tutarın bir anda 165.000 TL seviyelerine ulaştığını, 

 Bu ürünlerin yoğun olarak ihracat ve iç pazarda piyasaya gireceği düşünüldüğünde ham 
madde maliyet fiyatının bir anda katlanarak,  hem korona sürecinde sıkıntılı olan mali 
durumlarını etkilediğini, hem de pazarda maliyet ve fiyatları etkiletip rekabet potansiyelini 
kötü etkilediğini ve kendilerini uluslar arası düzeyde rekabet edemeyecek pozisyona 
sokacak adımlardan biri olduğunu, 

 Aynı zamanda bu ürünlere konan verginin habersiz bir günde gelmesi ile  sektörde 
tanıdıkları birçok firmanın olumsuz etkilendiğini,  sektörün tamamında bir maliyet artışına 
ve ek finansal problemlere sebep olduğunu,  
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 

Meslek Komitesi Toplantıları 
 
1.Meslek Komitesi (Madencilik ve Taş Ocakları Sanayi Grubu)  
 

 Ek vergi konan bu ve benzeri ürünlerin birer lüks tüketim mamulü olmadığını, birebir 
üretimde kullanılıp, yurtiçi sanayi üretimi ve ihracatı yapılan bir hammadde olması 
sebebiyle Türkiye’deki benzeri bütün ürün gruplarının fiyatının yükseldiğini, bu fiyat 
artışının sanayi sektörüne yansıtılmak zorunda kalındığını, 
 

 Tüm bu sebeplerden ötürü, sanayi üretimi ve ihracatta kullanılan ham maddelere getirilen 
ek vergi uygulamalarının firmalara ciddi zararlar verdiğini, bu uygulamaların sanayi üretim 
ve imalatçılara en azından zarar vermeyecek şekillerde yürürlüğe konulması gerektiği 
konusunda Odamızdan gerekli kurumlar nezdinde girişimde bulunulması talep etti. 

 
 
3. Meslek Komitesi (Hazır Yemek ve Şekerleme Sanayi Grubu)  
 

 Yemek sektöründe hammadde maliyetlerinin %15-20 oranında arttığı sıvı yağın son 10 gün 
içersinde 3 kere zamlandığı bilgisi verildi. 

 Yemek sektöründe her şeyin tek kullanımlık olmasından dolayı yemek maliyetlerinin 
yükseldiği belirtildi. 

 Kısa çalışma ödeneğinin devam etmesi hatta 2022 yılında da bu uygulamadan 
faydalanılması gerektiği yönünde görüş bildirildi. 
 

7. Meslek Komitesi (Kağıt Ürünleri ve Matbaacılık Sanayi Grubu)  
 
Sanayicilerin ve çalışanlarının COVİD-19 döneminde almış olduğu tedbirler ve yapılan 
fedakârlıklarının iyi örnekler olarak anlatılabilmesi için firmalardan çekim yapılması, örneklerin 
istenmesi vb. yöntemlerle alınması basın, medya, sosyal medya web sayfamız aracılıklarıyla 
kamuoyuna duyurularak, vatandaşın da aynı sıkı tedbirleri uygulayarak bu dönemi daha kısa 
sürede az hasarla atlatılabilinir mesajı verilmesi hususunda konunun Yönetim Kuruluna 
sunulmasına karar verildi. 

 
8. Meslek Komitesi (Kömür ve Petrol Ürünleri Sanayi Grubu)  
 

 GEKAP süreci ile ilgili TOBB, Bakanlık ve özel sektör yetkililerinin katılımı ile değerlendirme 
toplantısına katılım gösteren Ali Kızılkaya toplantıda özel sektörün GEKAP konusu ile ilgili 
sorunlarına karşı ilgili kurumların pozitif bakış açısında olduğu bilgisini verdi. Toplantıda 
ayrıca 2020 yılı sonuna kadar LPG’de GEKAP süreci ile de bilgilendirmede bulunuldu. 

 GEKAP beyannamesinin verilmeye başlandığı ve 2021’den itibaren denetim sonucu 
herhangi bir aksilik olması durumunda ceza kesileceği bilgisi verildi. 

 İşsizlik ve enflasyon konularının gelecek dönemde en sıkıntılı konular olabileceği belirtildi.  

 1 Ağustos 2020 tarihi itibariyle e- irsaliyeye geçildiği belirtilerek tedarikçi firmaların e- 
irsaliyeye geçişinin etkin şekilde denetlenerek oluşabilecek KDV istismarının önüne 
geçilmesi konusunun yönetime sunularak ilgili mercilere iletilmesi konusunda yönünde 
görüş birliğine varılmıştır. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 

Meslek Komitesi Toplantıları 
 

8. Meslek Komitesi (Kömür ve Petrol Ürünleri Sanayi Grubu)  
 

 Halihazırda deniz taşıtlarında ÖTV’siz mazot uygulaması ile diplomatik muafiyet nedeniyle 
elçilik ve konsolosluk araçlarında KDV ve ÖTV istisnası uygulamaları söz konusudur. 
Ürünler iç piyasaya satılmasına rağmen faturanın söz konusu vergi avantajı olan 
tüketicilere kesme yolu ile vergi kaçakçılığı yapılmaktadır. Ayrıca toptan alım yapan 
tüketicilere ( kum ocakları, yüklenici firmalar, fabrikalar vb.)  yapılan satışlarda gerçekte 
ürün teslimatı gerçekleşmediği halde fatura kesilerek KDV iadesi alınması yöntemiyle vergi 
kaçakçılığı yapılması durumu söz konusudur. Belirtilen hususların çözüm önerileri ile 
birlikte yönetime sunularak ilgili mercilere iletilmesi konusunda yönünde görüş birliğine 
varılmıştır. 
 

 
9. 10. Meslek Komiteleri  (Boya ve Sanayi Gazları S.Grubu / Temel Kimyasal Ürünler S.Grubu)  
 

 17-18 Kasım 2020 tarihinde yapılması planlanan Kocaeli Sanayi Odası 3. Proses Emniyeti 
Sempozyumu konusunda görüşüldü. 

 Pandemi dolayısı ile uluslararası konuşması ve katılımcıların da gelemeyeceği için Eylül 
2021 tarihine ertelenmesine, 

 Yurt içi ve yurt dışı fuar takviminin kontrolünden sonra tam tarih tespit edilmesine, 
 Ocak-Mart ayları arasında ufak bir sanal fuar organizasyonu ve bir tema seçilerek (KKDİK 

olabilir) 2 konuşmacılı bir panel düzenlenmesine,  karar verildi. 

 EBSO, İSO’nun Kimya Komiteleri ile yapılan toplantı sonuçları ile ilgili görüşüldü. SEVESO 
Destek Paketi, ÖTV, REACH-KKDİK, GEKAP konularında ufak çalışma grupları 
oluşturulmasına karar verildi. Çalışma grupları için EBSO ve İSO’dan görevli personel ve 
Komite üyesi talep edilmesi kararı alındı. 

 2019 sonunda yayınlanan GEKAP Yönetmeliği kapsamında sanayiciler ilk beyannameyi; 
04.08.2020 tarihine kadar verdi. Fakat katılım paylarının yüksek olması nedeni ile 
firmaların çoğu geçmişe göre 10 kat daha fazla para ödemek zorunda kaldı. Bu konunun 
Meclis Toplantısı gündemine alınması için fikir beyan edildi. 

 KDU eğitimleri için TKSD ile işbirliği yapılmasının Yönetim Kurulu tarafından onaylandığı 
bilgisi verildi. Bu kapsamda TKSD ile protokol yapılarak söz konusu eğitim 
organizasyonlarının yapılması kararı alındı. 

 Özel sektördeki kronik hastaların çalışması ile ilgili net bir karar olmadığı bilgisi verildi.             
E-devlette kronik hasta kaydı olanların işe dönüşü ile ilgili bir açıklama olmadığı için uluslar 
arası firmalar bu kişilerin çalışmasına izin vermiyor. Bu kişilere iş göremezlik sigortasından 
ödeme yapılabilir mi? Özel sektördeki kronik hastaların çalışması konusunun 
netleştirilmesi için ilgili mercilere görüş yazılması kararı alındı.  

 Pandemide sosyal mesafenin sağlanabilmesi için Dijital Dönüşüm Komisyonu öncülüğünde 
bir yazılım oluşturulup, KSO üyelerine daha az maliyet ile sunulması konusu önerildi.  

 Yatırım Teşvik paketi konusunda bilgi paylaşıldı. Yeni revizyonlarla İstanbul ilindeki OSB’ler 
teşvik paketine sokulmakla birlikte; 

 İstanbul da yer alan bir OSB de faaliyet yürüten bir firma, mevcut ürün portföyüne yeni bir 
teknoloji yatırımı yapmak istediğinde aynı fabrika içerisindeki yeni tesisi teşvikten 
yararlanamamaktadır. 
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Meslek Komitesi Toplantıları 
 
9. 10. Meslek Komiteleri  (Boya ve Sanayi Gazları S.Grubu / Temel Kimyasal Ürünler S.Grubu)  
 

 İstanbul’daki OSB de yeni bir tesis yatırımı yapmak istendiğinde de teşvik paketi yeni tesis 
yatırımını kapsamamaktadır. 

 Kurumlar vergisi teşviği Kocaeli için sağlanan teşviğin yarısıdır.  
 

13. Meslek Komitesi  (Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik Ürünler Sanayi Grubu)  
 
Bilindiği üzere pandemi süreci sanayicilerimiz açısında zorlu geçmektedir. Bu süreçte üretim ve 
istihdam seviyelerini koruyan veya arttıran firmalara aşağıda belirtilen teşvik ve desteklerin 
verilmesi sanayicilerimiz için faydalı olacaktır. Görüşlerimizin ilgili kurum ve Bakanlıklara iletilmesi 
amacıyla konunun Yönetim Kuruluna arz edilmesine karar verilmiştir. 
 

- SGK İşveren ve İşçi Primi oranlarında indirim yapılması, 
- Tahakkuk edecek SGK Prim ödemelerinin vadelerinin ileri bir tarihe ertelenmesi, 
- KDV, ÖTV, G.Stopaj, Gelir ve Kurumlar vergilerinde indirime gidilmesi, 
- Tahakkuk edecek KDV, ÖTV, G.Stopaj vergilerinin vadelerinin ileri bir tarihe ertelenmesi, 
- Düşük faizli işletme finansmanı kredisi sağlanmalı, 
- Belirli sayıların üzerinde istihdam sağlayan işletmelere servis aracı harcamaları desteği, 
-Belirli sayıların üzerinde istihdam sağlayan işletme çalışanlarına aralıklarla Covid 
testlerinin yaptırılması 
 

15. Meslek Komitesi  (Demir ve Çelik Sanayi Grubu) 
 

 İthalat düştüğü için ihracatta boş konteynır bulmada sorunlar yaşanıyor. 

 Navlun fiyatları ve gemi taşımacılık fiyatlarında sürekli bir artış olması sanayicinin 
maliyetlerini yükseltmekte. 

 Makine montajında yada tamiratı sırasında yabancı montörlerin güvenlik nedeniyle 
ülkemize gelmesi konusunda sorunlar yaşanıyor. 
 

18. Meslek Komitesi  (Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu) 
 

 Covid19’un Meslek Hastalığı kabul edilmemesi hususunun yasalaşması gerektiği 
konusunda TOBB’un çalışmalarının devam ettiği bildirildi. 

 Enerji fiyatlarının yüksek oluşu konusunda yakın zamanda bir düzenlemenin ön 
görülmediği bildirildi. 

 İş sağlığı ve Güvenliği yasasında yer alan “Çalışmaktan Kaçınma Hakkı” ile ilgili olarak, 
Pandemi sürecini içine alan herhangi bir düzenleme yapılmadığı bildirildi. 

 Konkordatoya giren firmaların ödemelerinin 2021 Haziran ayına ötelenmesi ve 60 ay gibi 
vadelerle ödemelerini yapması, alacaklı firmaları zor durumda bıraktığı bildirildi. 

 İşçi bulma konusunda sıkıntı yaşandığı, İŞKUR vasıtası ile çalışmaya gelen işçilerin kısa süre 
çalışarak, iş yerinden ayrıldığı ve tekrar İşsizlik maaşı almaya başladığı bildirildi.  

 Çalışanlara, iş arayanlara iş ahlakı eğitimi verilmesi gerektiği bildirildi. 
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Meslek Komitesi Toplantıları 
 

18. Meslek Komitesi  (Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu) 
 

 Sendikalı işyerlerinde, sendikaların işçi haklarını korurken, aynı özeni, işverenin haklarını 
korurken de göstermesi gerektiği bildirildi. İş ahlakından yoksun işçileri uyarmaları 
gerektiği bildirildi. 

 İşgücü kayıplarının sanayiciye verdiği zararlardan bahsedildi. 

 TOBB’un 81 İLDE 81 OKUL Projesi 

 81 ilde 81 okul projesi kapsamında KSO’ya sahiplendirilen İzmit MTAL’nin pandemi 
sürecinde yaptığı çalışmalar hakkında bilgi aktarıldı. (dezenfektan üretimi, portatif 
solunum cihazı, sterilizasyon cihazı, vb.). Pandemi nedeniyle yaz dönemi etkin staj 
çalışmasının yapılamadığı bildirildi.  

 Proje kapsamında üç  MTAL’nin  daha projeye dahil edildiği bildirildi: 
 Dilovası - Yılport Ulaştırma Hizmetleri MTAL 
 Dilovası - Gebkim MTAL 
 Çayırova - GOSB Tadım Jale Yücel MTAL 

 Bölgemizdeki başka Meslek Liselerin, TOBB ile görüşülerek projeye dahil edilebileceği 
bildirildi. 

 Meslek Öğretmenlerinin de sanayici firmalarda proje bazlı olarak kısa süreli staja tabi 
olması yönünde çalışmaların yapılabileceği bildirildi. 

 Bu proje ile sanayicinin beklentisinin; müfredata müdahale ederek, eğitimin 
düzenlenmesine katkı vererek ve sağlanacak staj imkanları ile ihtiyaç duyulan ara eleman 
ihtiyacının karşılanması olduğu ifade edildi. 

 
19. Meslek Komitesi  (Fabrikasyon Metal Ürünleri Sanayi Grubu) 
 

 Parsiyal ithalatta, TIR’da bulunan farklı şirketlere ait tüm eşyalar için İthalat 
Beyannameleri açılmadan, kendi malınızın gümrükten çekilmesine izin verilmediği 
konusunda bilgi verildi. 

 Transit gemilere, tamir bakım için havuzda tutulan gemilere ve tamir edilecek uçaklarda 
sarf malzeme olarak kullanılacak eşyaların tümü “Deniz ve hava taşıtlarına verilen eşya” 
(99.30’lu  GTİP kodu) olarak nitelendirilmektedir. Eşyaların tek bir GTİP havuzunda 
toplanması sebebiyle, ihracat yapan firmalarımızın ürün bazında ihracat miktarlarının net 
olarak tespit edilmesine mani olduğu bilgisi verildi. 
 

23. Meslek Komitesi  (Genel Amaçlı Makine İmalatı Sanayi Grubu)  
 

 Sanayiye Uzman Projesi web sitesinin Komite üyeleri tarafından kontrolü yapılıp, dışarıdan 
yapılacak girişler için sadelik sağlanması için görüşüldü.(www.sanayiyeuzman.com) 

 Web sitesine uzman girişlerinin arttırılması için standart olarak hazırlanan duyuru metnini 
Komite Üyelerinin yakın çevrelerine duyurulması konusunda fikir birliğine varıldı. 
 
 
 
 
 

http://www.sanayiyeuzman.com/
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24. ve 36. Meslek Komiteleri ( Motorlu Kara Taşıt Araçları ve Yan Sanayi Ürünleri / Motorlu 
Taşıt ve Diğer Aksesuar Ürünleri Sanayi Grupları)  
 

 Meclisimize konuk vizyoner konuşmacı olarak önerimiz, yakın bağlantılarımızın olduğu 
Bosch Türkiye ve Ortadoğu Başkanı Steven Young olup, kendisi ile randevu ve irtibat 
konusunda memnuniyet ile yardımcı olunabileceği belirtilmişti.  Bir kez daha konuyu 
Yönetim Kurulumuza arz ederiz. 

 Otomotiv sektöründeki yılsonu araç üretim ve satış beklentileri, ÖTV artışının araç 
satışlarına ve müşteri taleplerine olan muhtemel etkileri.  

 ÖTV artışı ne yazık ki otomotiv sektörünü olumsuz etkiledi, ancak bu olumsuzluğa rağmen 
piyasada satılan araç sayısını olumlu buluyoruz. Bunun yegane sebebi olarak “müşterilerin 
gelecekte daha yüksek fiyatların oluşacağı”  algısının yerleşmiş olması ve Covid den dolayı 
insanların toplu taşınma araçlarından kaçınmaları gösterilmekte. 2020 satışların 750 000 
civarında olacağı öngörüldü.  

 Brexit in son durumu ve Ford ile Otosan'a muhtelif tesirleri 

 Gün geçtikçe daha kötü bir çıkmaza gidiyor. Boris Johnson’in tutumu daha sert bir hal 
alıyor. Hard brexit olursa 2021’nin ilk günü binlerce kamyon kapılarda kalacak olduğu 
yazılıp çizilmektedir. Türkiye olarak kendimizi buna hazırlamamız gerekiyor. İngiltere ’ye 
olan ihracatın %10-15 arası azalacağını ön görüyoruz. Çünkü ek gümrük vergileri olacak.  
Bu nedenle Pazar gücümüzü yitirebiliriz. Öbür taraftan AB ‘nin sadece kendi üyelerini 
bağlayan bir STA yapması da bizim için bir çözüm sunmuyor. 

 “Covid 19 karantina şartları” ve sanayimiz üzerine etkileri 

 Pandemi sürecinde bütün seminerlerde bakanlığın prosedürü karantina 10 gün olarak bilgi 
belirtilmişti. Ancak pratikte ise 14 gün olarak uygulanmaktadır.  14 gün sadece hastane 
yatışlı vakalarda uygulanmalı. Firmalarımızda bayram ve yıllık izin dönüşlerinden büyük 
mağduriyetler oluşuyor, aynı işyerinde çalışan akraba ve komşu etkileşimi vaka sayısını 
artırıyor. Yan sanayiden gelen duyumlar %30’ları buluyor. Ana sanayi olarak alınacak 
önlemler konusunda kendilerine destek olmak isteriz. Yakın geçmişte yapılan 
deneyimlerimizden gördüğümüz üzere,  tüm firmaya test ile tarama yapılması ne yazık ki 
bazı suiistimal kapılarını aralıyor. Antikor için kan testine dönülmesiyle test ücretleri arttı, 
ayrıca KSO’nun önerdiği laboratuar ile antikor testi ücretleri hk. komitemize bilgi verilmesi 
talep edildi. 
 

25. Meslek Komitesi  (Diğer Ulaşım Araçları Bakım ve Onarım Sanayi Grubu)  
 

 25.Komite Sn. Işıl KAYAN Başkanlığında; Yönetim Kurulu Üyemiz Sn. Atalay KAYA’nın 
firması Kocaeli Kaya Satış ve Pazarlama Anonim Şirketi’ne ziyaret gerçekleştirildi. 

  Yapılan ziyarette Mekanik atölye gezildi, mekanik atölye süreçleri ve iyileştirilmesi 
hakkında sunumlar ve toplantılar yapıldı. Toplantıya katılan tüm komite üyeleri kendi 
işyerlerindeki mekanik atölye süreçlerini anlatarak iyi uygulamalar hakkında bilgi verdi. 

 Bir Sonraki toplantı 6 Ekim Salı günü Öztorun Oto Servis ve Ticaret Limited Şirketi 
firmasında yapılacaktır. 
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27.Meslek Komitesi (Makine Kurulum Hurda Atık Bertarafı ve Enerji Sanayi Grubu) 

 Komite üyeleri tarafından pandemi sürecinde alınan tedbirler ve firmalarındaki son durum 
hakkında bilgi paylaşıldı. 

 Meclis Toplantısı’nda T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakan Yrd. Sn. Fatih Kacır’a GEKAP 
Yönetmeliği, mücbir sebep gibi konuların iletilebileceği belirtildi. 

 COVID-19 Güvenli Hizmet Belgesi konusunda görüşüldü. 

 26. Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri süreci konusunda bilgi aktarıldı.  
 
30.Meslek Komitesi (Özel Amaçlı Makine İmalatı Sanayi Grubu) 
Sürecin uzaması nedeniyle firmalarımız daha tam kapasiteyle çalışmaya başlayamadan ertelen 
bazı kalemlerin ödemeleri; 

 Tahsilâtı ertelenen Vergi ve SSK prim borçlarının  2021 yılı içine yayılması 

 Tehir edilen banka kredi taksitlerinin bir süre daha ertelenmesi 

 ‘’Yerli Malı ‘’ belgesi temininin kolaylaştırılması yönünde öneri getirildi. 
 

ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 

İhtisas Komisyonları 
 
COVID-19 Komisyonu 
 
16 Eylül 2020 tarihinde “COVID-
19 Komisyonu toplantısı” 
videokonferans yöntemi ile 
yapılmıştır.  Toplantıda aşağıdaki 
konular görüşülmüştür. 
 

 Firmaların korona 
konusundaki son durumu 
konusunda görüşüldü. Yaz 
tatili ve izin dönüşü gelen 
çalışanların firmalara 
büyük problem yarattığı, 
duruşlar için çözümler bulunmaya başlandığı, firmaların önlemleri daha da sıkılaştırdığı 
bilgisi verildi.  

 Komisyon üyesi Kubilay Kirman tarafından bazı veriler paylaşıldı. 

 Yenilikçi OSGB’den Dr. Ekrem Aktuğ tarafından firmalarda yapılan tarama test sonuçları ve 
durumla ilgili bilgi aktarıldı. Nisan ayında PCR testi yapılırken binde 6-7 vaka 
yakalanıyordu. Şuan antikor testi yapılıyor. Antikor pozitiflik oranı %7’ye yükseldi.  
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İhtisas Komisyonları 
 
COVID-19 Komisyonu 
 

 Firmalarda alınan önlemler ile pozitif vaka sayısı arasında bir korelasyon olup olmadığı 
konusuna değinildi.  Bu durum çok korelatif olmayabiliyor. Çünkü sadece işyerinde önlem 
almakla da bitmiyor. 

 Sigara alanlarında maske ve sosyal mesafe kuralına uyulmadığı bilgisi verildi.  

 Ölümlerin artmasının nedeni risk gruplarına konulan kısıtlamaların kaldırılması olduğu 
bilgisi paylaşıldı.  

 Firmalarda pozitif vaka görüldüğünde yakın temaslılar için Sağlık Bakanlığı’nın ilgili 
formunun doldurup İlçe Sağlık Müdürlüğü’ne gönderilmesi gerekiyor. Daha sonraki süreci 
artık İlçe Sağlık Müdürlüğü yönetiyor. Yakın temaslılar için şayet şikayet yoksa PCR 
yapılmıyor.  

 Bundan sonraki süreçte sanayicileri ve çalışanlarını bilgilendirmek için webinarların 
tekrarlanması konusunda karar alındı.  

 Tüm çalışanlara HES kodu alınmasının önemi vurgulandı. 

 Firmaları bilgilendirmek için alınması gereken detaylı tedbirler ve iyi uygulama örnekleri ile 
ilgili materyallerin hazırlanabileceği bilgisi verildi.  

 
 

ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 

Haftalık Oda Gazetası  
 
Odamız programlarının  haftalık olarak yer aldığı “Oda Gazetası”  hazırlanarak,  Yönetim Kurulu 
üyeleri, tüm personel ve ilgili kişilerle paylaşılmıştır. 
 

KSO Odavizyon Dergisi  
 
Her ay çıkartılan KSO Odavizyon dergimizin 168.  sayısında gündemdeki konulara yer verilerek 
Ağustos-Eylül  ayı faaliyetlerimizden 16 adet görsel, 6 adet yazılı bilgi gönderilmiş olup, 3 adet 
üyemizin röportojı yayınlanmıştır. Ayrıca pandemi nedeniyle bin adet derginin dağıtımı Türkiye 
genelinde gerçekleştirilmiştir.  
 

Aylık Servis Faaliyetleri  
 
Odamız çalışmalarının aylık olarak yer aldığı “Aylık Servis Faaliyetleri” kitapçığı hazırlanarak Meclis 
Üyeleri, Meslek Komitesi Başkanları ile paylaşılmış olup, ayrıca Odamız web sayfasında 
yayınlanmıştır. 
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KSO Oda Orkestrası Konseri 
 
Kocaeli Sanayi Odası’nın 
gelenekselleşen konserleri kapsamında, 
2020 yılının  ilk konseri  Şef Özgür 
Günay yönetiminde Solist Tuğçem 
Kar’ın seslendirdiği 13 parça ile  30 Eylül 
2020 tarihinde KSO Şahabettin Bilgisu 
26.Çevre Ödül  töreninin ardından KBB 
Kongre Merkezi’nde gerçekleştirildi. 
 
Pandemi kurallarına uygun olarak 
düzenlenen konser  Çevre Ödül 
törenine katılan davetliler ve KSO 
Youtube kanalı üzerinden  seyircileri ile 
buluştu. 
 

Ahilik Haftası  
 
14-20 Eylül 2020 tarihleri arasında 
kutlanan Ahilik Haftası kapsamında 15 
Eylül 2020 tarihinde Ahilik Kutlama 
Komitesi olarak Kocaeli Valisi Sayın 
Seddar Yavuz ziyaret edilmiştir. 
Ziyaretin ardından yılın ilin ahisi 
Mehmet Onur Okyay, yılın kalfası 
İbrahim Budak ve yılın çırağı Arkan 
Arsarı tebrik edilmiştir.  
 
 
 
Kocaeli Valisi Sayın Seddar Yavuz, Valı Yardımcısı Sayın Ekrem Çalık, Ticaret İl Müdürü Sayın Veysi 
Uzunkaya, Kocaeli Esnaf Sanatkar Odaları Başkanı Kadir Durmuş’un katıldığı kısa bir törenle yılın 
ilin ahisine  cüppe giydirme töreni yapılmıştır 

 
 
16 Eylül tarihinde Kocaeli Ahilik 
Kültürünü Tanıtma ve Yaşatma 
Derneği tarafından organize edilen  
“Günümüzde Ahilik Kültürü ve 
Değerleri” konulu online panel 
Odamızın katkıları ile zoom 
üzerinden gerçekleştirilmiştir.  
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Basına Gönderilen Bültenler  
 
Odamız aktivite ve faaliyetlerini kamuoyuna duyurmak amacıyla Eylül ayında 11 adet basın 
bülteni yerel-ulusal-görsel ve yazılı basına gönderilmiş olup, özetleri aşağıda sunulmuştur. 
 

Konusu Tarihi 

Ağustos ayı dış ticaret rakamları 02.09.2020 

Ağustos ayı enflasyon oranları 04.09.2020 

Haziran ayı işsizlik oranları 10.09.2020 

Temmuz ayı ödemeler dengesi 11.09.2020 

Temmuz ayı sanayi üretimi 14.09.2020 

Ağustos ayı bütçe gerçekleşmeleri 15.09.2020 

Eylül ayı Türkiye ve Kocaeli İmalat Sanayi Kapasite Kullanım 
Oranları 

24.09.2020 

KSO Covid-19 Güvenli Hizmet Belgesi 25.09.2020 

Yeni Ekonomik Programı 2021-2023 30.09.2020 

26.Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri Töreni 30.09.2020 

AB Sahil temizliği 30.09.2020 

 

Eylül Ayı Odamız Sosyal Ağlarına Haber Girişleri  
Eylül ayında Odamız  facebook  sayfasına 41 adet, Odamız twitter hesabına 55 adet, instagram 
hesabına 39 adet haber girişi yapılmıştır. 
Odamız eylül ayında 266 defa internet haberlerinde yer almıştır. 
 

Web Sayfası   
Eylül ayında web sayfasında 39 duyuru, 12 haber girişi yapılmış olup, Web sayfamız 7.899 kez 
ziyaret edilmiştir. (Toplam Ziyaret sayısı  :  976.827) 
 

Basında KSO  
Odamız hakkında yazılı, görsel ve sosyal medyada çıkan haberler düzenli olarak takip edilmiştir ve 
Yönetim Kurulu üyelerimiz ile paylaşılmıştır. 
 
Odamız eylül ayında 17 kez ulusal, 76 kez  yerel  olmak üzere  toplam 93 kez yazılı basında yer 
almıştır.   
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ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 
 

Ulusal Yazılı Basın Görünürlülük Raporu  
 

TARİH 
BASIN 
KURULUŞU 

KONU 

5.09.2020 Aydınlık Yeşil Mutabakat Dış Kaynak İçin Fırsat Yaratacak 

4.09.2020 Doğru Haber Döviz Enflasyonu Tırmandırıyor 

15.09.2020 Doğru Haber Zeytinoğlu: Yüzde 4,4'lük Artışı Çok Değerli Buluyoruz 

1.09.2020 Dokuz Sütun İKV'den Avrupa Yeşil Mutabakat Çağrısından Faydalanma Daveti 

1.09.2020 Dünya Korona Çeyreğinde Yüzde 9,9 Küçüldük 

17.09.2020 Dünya 
Kocaeli'de Konuşan Bakan Yardımcısı Mehmet Fatih Kacır: 
"İhracatta ileri teknoloji Ürünlerin Payı Artırılmalı" 

22.09.2020 Dünya İKV AB Konseyinden Yaptırım Beklemiyor 

30.09.2020 Dünya Kocaeli Sanayi Odası Güvenli Hizmet Belgesi Aldı 

30.09.2020 

Dünya 
Ekonomi 
Politika Bölge 
Ek 

Üretim Üssü Kocaeli 

25.09.2020 
Hürriyet Daily 
News 

Ayhan Zeytinoğlu:  AB'ye Olumlu Eylemde Bulunma Çağrısı 

4.09.2020 Hürses KSO Başkanı Zeytinoğlu İhracatı Değerlendirdi 

4.09.2020 Hürses ABD'nin Silah Ambargosunu Kaldırması Son Derece Yanlış 

17.09.2020 Hürses Ağustos'ta Bütçe Performansı Olumlu 

19.09.2020 Hürses Türkiye'nin Yeni Başarı Hikayesi Sanayi ve Teknoloji Odaklı Olacak 

27.09.2020 Hürses Kapasite Kullanım Oranı Salgın Öncesi Döneme Yaklaşıyor 

27.09.2020 Para KSO Başkanı Zeytinoğlu: Avrupa'nın Durmasına Rağmen Büyüdük 

5.09.2020 Sabah Zeytinoğlu Kapasiteleri Değerlendirdi 
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ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 
 

Görsel Basın 
 
Eylül ayında Odamız 2 kez ulusal, 1 kez yerel TV kanallarında yer almıştır. 
 

         
 

İÇ  HİZMETLER ÇALIŞMALARI 
 

Gelen-Giden Evrak Dağılımı  
 
01-30 Eylül 2020 tarihleri arasında Merkez, Çayırova, Dilovası ve Gebze Temsilciliklerimizin gelen 
ve giden evrak dağılımı aşağıda görüldüğü gibidir. 
 

 Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

Gelen Evrak 358 95 53 108 614 

Giden Evrak 441 111 90 127 769 

 

 
 

Posta-Kargo-Faks-E-Posta Dağılımı 
 

 Eylül ayında  1.784 adet  faks ve  167.679 adet e-mail üyelerimize  gönderilmiştir. 

 Odanın santral  ve faks hizmeti ile tasdik işlemleri gerçekleştirilmiştir. Odamıza gelen ve 
giden e-postalar  kontrol edilerek, gereği yapılmıştır.  

 Eylül  ayında 3.166  adet kargonun gönderimi gerçekleştirilmiştir.  
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İÇ  HİZMETLER ÇALIŞMALARI 
 

Arşiv Hizmetleri  
 
10 yılını doldurmaları nedeniyle, 2009 yılına ait “Kayıtlı Evrak Dosya Planı”nda yer alan ve servisler 
tarafından imha edilmek üzere verilen dosyalar ile 5 yılını doldurmaları nedeniyle ihracatta 
kullanılan dolaşım belgeleri,5 yılını dolduran araştırma ve anket raporları, 5 yılını dolduran kargo 
taşıma irsaliyeleri,5 yılını dolduran çevre Ödül Başvuru Dosyaları,güncelliğini yitirmiş 
saklanmasına gerek olmayan muhtelif yayınlar sosyal sorumluluk anlayışımız gereği imha edilmek 
üzere İzmit Belediyesi Çevre Koruma ve Kontrol Genel Müdürlüğü’ne imha edilmek üzere 
bağışlanmıştır.  
 

BİLGİ İŞLEM ÇALIŞMALARI 
 

 Muadil tonerden yıl içinde 25.585 TL tasarruf edilerek Oda bütçesine katkıda 
bulunulmuştur. 
 

 Zoom üzerinden 25 adet toplantıya teknik destek verilmiştir.  
 

 Çevre Ödül Töreni ve Oda orkestrası konseri için teknik destek verilerek canlı yayın 
yapılmıştır.  
 

 KVKK ile ilgili çalışmalar yapılarak KVKK ekibi kuruldu. Süreç sorumlularından ve veri 
işleyenlerden veri envanteri alındı. Verbis veri sorumlusu yöneticisi ve irtibat kişisi 
belirlendi. 
 

 Vodafone GSM hatlarımızın Turkcell’e taşınması ile ilgili çalışma yapıldı. 
 

 Yedekleme ünitesinin arızalanan diski ile ilgili çalışma yapıldı. 
 

 Mobil uygulama testlerine devam edildi. 
 

 Ağ, uç koruma ve parola ilkesinde sıkılaştırma çalışmalarına devam edildi. 
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ÜYE HİZMETLERİ  
 

Kayıt İşlemleri 
 
Eylül  ayında  yapılan kayıt işlemleri sonucu üye sayımız (askıda olan üyelerimiz dahil) 3136’dir.  
 

Yeni Kayıt  
 

Hukuki Statü Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

 Limited Şirket 2 2 2 4 10 

Anonim Şirket 2 3 3 3 11 

Hakiki Şahıs 1 - - - 1 

TOPLAM 5 5 5 7 22 
 
 

Kayıt İşlemleri 
 

 
 
 
 
 

Kayıt Silme  
 
Eylül ayında; 9 adet anonim şirketin,  1 adet limited şirketin kaydı silinmiştir.  
Üye kayıt, istihbarat ve kayıt silme faaliyetlerinin sayısal genel görünümü aşağıdaki gibidir. 
 

İstihbaratı Yapılan 
Firma Sayısı 

Kaydı Yapılan 
Firma Sayısı 

Kaydı Silinen 
Firma Sayısı 

Askıda Olan Firma 
Sayısı 

Toplam Aktif Üye 
Sayısı 

 
- 22 10 506 2630 

 
Eylül ayında 12 adet Odamız üyesi aidatlarının tamamını ödemiş olup, ilgili kanun maddesi gereği 
ilgili meslek gruplarına intikalleri yapılmıştır.  
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BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 
 

Tanzim Edilen Kapasite Raporları 
 

 
 
Eylül ayında Belge Servisi, Merkez tarafından 29 
adet, Çayırova Temsilciliği tarafından 28 adet, 
Dilovası Temsilciliği tarafından 27 adet, Gebze 
Temsilcilği tarafından 17 adet olmak üzere;  
toplam 101 adet Kapasite Raporu tanzim 
edilmiştir. 
 
 
 
 

Kapasite Raporları Suret Tasdik İşlemleri  
 
 
Eylül ayında Belge Servisi, Merkez tarafından 204 
sayfa, Çayırova  temsilciliği tarafından 271 sayfa, 
Dilovası Temsilciliği tarafından 116 sayfa ve 
Gebze Temsilciliği tarafından 287 sayfa olmak 
üzere;  toplam 878 sayfa Kapasite Raporu Suret 
Tasdik İşlemleri yapılmıştır. 

 
 
 

 
 
 

Çeşitli Konularda Tanzim Edilen Ekspertiz Raporları  
 

 
 
Eylül ayında Belge Servisi, Merkez tarafından 
72 adet, Çayırova Temsilciliği tarafından 65 
adet, Dilovası Temsilciliği tarafından 51 adet ve 
Gebze Temsilciliği tarafından 42 adet olmak 
üzere;  firmaların talepleri üzerine çeşitli 
konularda toplam 230 adet belge/ekspertiz 
raporu tanzim edilerek ilgililere verilmiştir.  
 
 
 
 
 
 
 
 

2019 Eylül 2020 Ağustos 2020 Eylül

Gebze Temsilciliği 33 17 17

Dilovası Temsilciliği 22 13 27

Çayırova Temsilciliği 17 33 28

Merkez 17 16 29
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BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 

 
Onaylanan Dolaşım Belgeleri  
 
Eylül ayında Belge Servisi tarafından toplam 2.420 adet ATR, EUR1, Form ABC, Form A onaylanmış 
olup, aylık onay miktarları aşağıda sunulmuştur.  
 
 

Belge Çeşidi Ülkeler Onay 
Sayısı 

ATR Dolaşım  
Belgesi  

AB Ülkelerine yapılan Sanayi ve İşlenmiş Tarım 
Ürünleri ihracatı 

1.258 

Eur1 Dol.  
Sertifikası 

EFTA ülkeleri,  

 Serbest Tic. Anlaşması ülkeleri(STA) 

 AB’ne ihraç edilen işlenmemiş tarım ürünleri 

 AB’ne ihraç edilen AKTC ürünleri 

497 

Form ABC 
(Menşe Şah.) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) dışında kalan 
ülkeler  

580 

Form A 
(Özel Menşe 
Şahadetnamesi) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) kapsamında 
Türkiye’ye taviz tanıyan ülkelere yapılan ihracat   

85 

 TOPLAM 2.420 

 
 
 
Uluslarararası dış ticarette kullanılan 
Belgelerin boş form satışlarına eylül ayında 
da devam edilmiştir.  
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